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برش

هاشمی: در لایحه برنامه هفتم توسعه برای ورزش و جوانان حکمی دیده نشده است

هاشـــمی که در جلســـه هیأت دولت نیز حضور یافته بود، در حاشـــیه این جلسه 
بـــه خبرنـــگاران گفـــت: »یکـــی از مهم تریـــن برنامه های مـــا بر اســـاس اهداف و 
وظایـــف وزارت ورزش، مشـــخص کـــردن سیاســـت های توســـعه تربیـــت بدنی و 
ح آمایش ســـرزمینی اســـت. این سیاســـت ها در طول ۴۴  ورزش متناســـب با طر
ســـال انقلاب کمتر مـــورد توجه قرار گرفته تا دســـتگاه هایی که فعالیت ورزشـــی 
می کننـــد، تکلیـــف خود را بداننـــد. 8 وزارتخانـــه فعالیت ورزشـــی و تربیت بدنی 
دارنـــد و وزارت ورزش و جوانـــان هم، ایـــن فعالیت ها را در قالب فدراســـیون ها 
و ادارات کل انجـــام می دهنـــد. به دنبـــال این هســـتیم در شـــورای عالی ورزش 
که مســـئولیت آن با رئیس جمهور اســـت، سیاســـت های توســـعه تربیت بدنی و 
ح آمایش سرزمینی و بین دســـتگاه هایی مثل وزارت آموزش  ورزش براســـاس طر
و پـــرورش، وزارت علوم، وزارت کار و نیروهای مســـلح که فعالیت  ورزشـــی دارند، 
هماهنگ ســـازی انجام دهیم.« سرپرست وزارت ورزش و جوانان همچنین یادآور 
شـــد: »در پیش نویـــس لایحـــه برنامه هفتم توســـعه که بـــه مجلس داده شـــده، 
حکمـــی بـــرای وزارت ورزش و جوانان وجـــود ندارد از این رو  در تلاش هســـتیم با 

کمک مجلـــس، احکامی برای این دو بخش داشـــته باشـــیم.«

رونمایی از ۲ حریف تیم ملی
تیم ملی فوتبال کشـــورمان قرار اســـت اردوی شهریور 
خود را از ۱۰ یا ۱۱ شـــهریور آغاز کند و روز ۱۶ شـــهریور به 
مصاف بلغارستان برود. مســـئولان فدراسیون فوتبال 
برای انتخـــاب حریف دوم تیم ملـــی در این فیفادی با 
کشـــورهای آفریقایـــی مذاکـــره کردند کـــه طبق اعلام 
مهدی تاج کیپ ورِد، تیم ۶۶ رنکینگ جهانی احتمالاً 
بـــرای بـــازی دوســـتانه )2۱ شـــهریورماه( با شـــاگردان 
قلعه نویـــی بـــه تهران بیایـــد. تیـــم ملـــی در حالی به 
مصاف کیـــپ ورِد می رود کـــه نام این تیم شـــاید برای 
اهالی فوتبال کشورمان خیلی شـــناخته شده نباشد. 
این تیم کـــه در بازی هـــای اخیر خـــود مقابل مراکش 
به تســـاوی بـــدون گل رســـید، در رده بنـــدی فیفا بین 
تیم های آفریقایی، رده ســـیزدهم را به خود اختصاص 
داده و در رده بنـــدی کلـــی نیز روی پله ۶۶ قـــرار دارد. از 
جمـــع بازیکنانی کـــه اخیـــراً به تیـــم ملی این کشـــور 
دعوت شـــده اند، تنها یک بازیکن در لیگ داخلی این 
کشور مشـــغول اســـت و اکثر بازیکنانش در لیگ های 
اروپایـــی حضور دارند. گفتنی اســـت قرار اســـت ایران 
مهر ماه در تورنمنت اردن شـــرکت کند و ملی پوشـــان 
کشـــورمان روز 2۱ مهر به مصاف عـــراق خواهند رفت. 
برنـــده این بازی نیـــز در فینال مقابل تیـــم برنده بازی 

اردن و قطر قـــرار می گیرد.
 

قرارداد ۲ ساله بازیکن عراقی با استقلال
مربی اسپانیایی: نکونام از استقلال تعریف می کرد

در روزهـــای گذشـــته انتقـــادات زیـــادی در خصـــوص 
غیبـــت مربـــی بدنســـاز در تمرینـــات اســـتقلال و 
همچنین ناتوانی مســـئولان باشگاه در جذب بازیکنان 
مـــورد نظر جـــواد نکونام، ســـرمربی تیم مطرح شـــد. 
بر همین اســـاس بالاخره روز چهارشـــنبه وسو سسما 
مربی و بدنســـاز به همراه آندونی سســـما مندز مربی 
ریکاوری و بازتوانبخشـــی به جمع کادر فنی اســـتقلال 
اضافه شـــدند. سســـما که پیش از این در فولاد حضور 
داشـــت، پس از اضافه شـــدن به کادرفنی اســـتقلال، 
اظهار داشـــت: »خوشـــحالم از اینکه دوبـــاره به ایران 
برگشـــتم و به باشـــگاه بزرگ اســـتقلال آمـــدم. خیلی 
ســـال پیـــش با نـــام این باشـــگاه آشـــنا شـــدم. زمانی 
کـــه جواد نکونام در اوساســـونا بود در مورد اســـتقلال 
صحبت می کرد. حالا سرنوشـــت و زندگی بعد از چند 
ســـال من را به این باشـــگاه بزرگ آورده است.« علاوه 
بر این روز پنجشـــنبه محمد منتظر، کاپیتان تیم امید 
عـــراق پس از جلســـه بـــا علـــی خطیـــر و موفقیت در 
تســـت های پزشـــکی با امضای قراردادی 2 ساله رسماً 
به اســـتقلال پیوســـت. این بازیکن 22 ســـاله ســـابقه 
بـــازی در تیم های الکرخ، نیروی هوایـــی، الزورا، نفت 
و التعـــاون عراق را دارد و یک بـــازی ملی برای تیم ملی 
بزرگســـالان عراق نیز در کارنامه محمد دیده می شود. 
محمـــد در خصـــوص پیوســـتن بـــه اســـتقلال، اظهار 
داشـــت: »خیلی خوشـــحالم بـــا تیم بزرگ اســـتقلال 
که دوبار در آســـیا قهرمان شـــده و ســـابقه قهرمانی در 
لیگ داخلی را دارد، قرارداد بســـتم. از هواداران تشکر 
می کنـــم که از بـــدو ورودم بـــه ایران حمایتـــم کردند. 
امیـــدوارم بتوانم با تلاش بیشـــتر، محبـــت و حمایت 
هـــواداران را جبران کنم.« هافبک جوان اســـتقلال در 
مورد لقـــب »کنـــوش« )در زبـــان عراقی بـــه معنی زبر 
و زرنـــگ( عنوان کـــرد: »این لقـــب را در عـــراق به من 
دادند، وقتـــی در آکادمـــی مرحوم عمو بابا ســـرمربی 
سرشـــناس عراق بـــودم. در تمام تیم هـــای پرطرفدار 
و تیم ملی این لقب همراه من اســـت. اســـتقلال تیم 
بزرگی در آسیاســـت. ۴ســـال قبل می خواســـتم با این 
تیم قـــرارداد ببنـــدم اما مســـائلی مانع حضورم شـــد. 
حالا برای بـــرادرم در ایـــن تیم بـــزرگ آرزوی موفقیت 
می کنـــم. امیدوارم ســـال خوبی برای تمـــام بازیکنان 

باشد.« استقلال 

توافق پرسپولیس و پریرا
خبرهایـی  انتشـار  دنبـال  بـه  پرسـپولیس  باشـگاه 
در رابطـه بـا قـرارداد لئانـدرو پریـرا، بازیکـن پیشـین 
روشـنگری  عمومـی،  افـکار  تنویـر  جهـت  در  خـود، 
هـواداران و برخـی از افـراد سـودجوی تیم هـای رقیـب، 
توافقنامـه امضـا شـده بیـن باشـگاه پرسـپولیس و پریرا 
را منتشـر کـرد. در ایـن توافقنامـه مقـرر شـد در قبـال 
پرداخـت ۱۴۳ هـزار دلار شـامل باقـی  مانـده قـرارداد 
فصـل پیش و پـاداش قهرمانی لیگ برتـر و جام حذفی 
 از سـوی باشـگاه پرسـپولیس، پریـرا نیـز قـرارداد فصـل
)باشـگاه  طرفیـن  کنـد.  فسـخ  را  خـود   2۰2۳ -2۰2۴
پرسـپولیس و پریرا( موافق هستند که جمع کل بدهی 
باشـگاه پرسـپولیس بـه بازیکـن به مبلـغ ۱۴۳ هـزار دلار 
اسـت. همچنیـن در بنـد ۴ ایـن توافقنامـه آمده اسـت: 
»بازیکـن متعهـد می شـود تمـام مبالـغ قـراردادی خـود 
از جملـه پاداش هـا، حقـوق و غیـره را دریافـت کـرده و 
طرفین موافق هسـتند با پرداخت مبلغ مندرج در بند 
۱ توسـط باشـگاه پرسـپولیس بـه بازیکـن، بازیکـن هیچ 
گونـه ادعـای آتـی در خصوص پرداخـت از جمله حقوق 

و یـا غرامـت قـراردادی نخواهـد داشـت.«

فوتبال ایران

مسئول 
برگزاری 

مسابقات 
سازمان 

لیگ  اعلام 
کرد ورزشگاه 

آزادی شرایط 
حضور بانوان 

را دارد اما 
این ورزشگاه 

در دست 
تعمیر است 

و نمی توانیم 
فعلاً از آزادی 

استفاده کنیم

همان گونه که انتظار می رفت بیســت 
و ســومین دوره مســابقات لیــگ برتــر 
فوتبــال به دلیــل ورود هــواداران خانم 
بــه ورزشــگاه ها بــا تأخیر یــک هفته ای 
مواجه شد. بحث ورود هواداران خانم 
مربــوط به امروز و دیروز نیســت و این 
موضــوع از ســال های گذشــته مطــرح 
شــد و در ابتــدا خانم هــای علاقه مند، 
بازی های تیــم ملی را از نزدیک تماشــا 
در  حضورشــان  نوبــت  حــالا  و  کردنــد 
لیــگ برتــر اســت. البتــه پیــش از این 
مجوز ورود هواداران خانم در ورزشــگاه 
آزادی صادر شــده اما حالا این موضوع 
بــه تمامــی ورزشــگاه هایی کــه درگیــر 
برگــزاری لیــگ برتــر فوتبــال هســتند، 
کشــیده شده اســت و قرار بر این است 
کــه هــواداران خانم در سراســر ایران از 
نزدیک دیدارهای تیــم محبوب خود را 

تماشــا کنند.
کنفدراســیون  و  فیفــا  ایــن  از  پیــش 
و  لیــگ  ســازمان  بــه  آســیا  فوتبــال 
فدراســیون فوتبال تأکیــد کرده اند که 
باید مشــکلات حضور هــواداران خانم 
بــه ورزشــگاه های سراســر کشــور حــل 
علاقه منــد  خانم هــای  حتمــاً  و  شــود 
بتواننــد دیدارهــای لیــگ را از نزدیــک 
تماشــا کنند. بــه همین دلیل اواســط 
هفتــه گذشــته بــود کــه شــایعه شــد 
حتــی نهادهای بالادســتی هم بــه این 
اینکــه  بــرای  و  کرده انــد  ورود  ماجــرا 
روبــه رو  مشــکلی  بــا  ایــران  فوتبــال 
نشــود، به فدراســیون و ســازمان لیگ 
دســتور داده انــد هرچــه زودتــر درهای 
بــه روی  بــرای همیشــه  را  ورزشــگاه ها 

هــواداران خانــم بــاز کننــد.

برگــزاری  مســئول  مهــدی،  ســهیل 
در  فوتبــال  لیــگ  ســازمان  مســابقات 
»ایــران«  بــه  موضــوع  ایــن  خصــوص 
تنهــا  حاضــر  حــال  »در  می گویــد: 
حضــور  شــرایط  کــه  ورزشــگاهی 
ورزشــگاه  دارد،  را  هــوادار  خانم هــای 
ســیرجان  ســلیمانی  ســردار  شــهید 
اســت. ایــن ورزشــگاه از گذشــته ایــن 
مشــکلات را برطرف کرده و کاملاً آماده 
پذیرایی از خانم های علاقه مند است. 
قطعاً هفته اول مسابقات لیگ و دیدار 
تیم هــای گل گهــر و فــولاد در ورزشــگاه 
ســردار ســلیمانی با حضــور هــواداران 

می شــود.« برگــزار  خانــم 
ادامــه  این گونــه  را  صحبت هایــش  او 
هــواداران  حضــور  »بایــد  می دهــد: 
خانم در ورزشــگاه ها را داشــته باشیم 
و تمامی ورزشــگاه ها وارد مدار شــوند. 
قــرار بــر ایــن اســت کــه اســتارت این 
کار زده شــود و حــال بایــد جلــو برویم 
برگــزاری  زمــان  در  کــه  ببینیــم  و 
مســابقات با حضور خانم هــای هوادار 
با چه مشــکلاتی روبه رو می شویم و آن 
مشــکلات را برطرف کنیم. البته پیش 
از ایــن هــم تجربــه حضــور هــواداران 
خانم را داشــتیم که خوشــبختانه این 
موضوع به بهتریــن نحو ممکن اتفاق 
افتاد و امیدواریم همان گونه شــرایط 

بــرود.« پیش 
حضــور  از  تــاج  مهــدی  ایــن  از  پیــش 
هــواداران خانم در ۴ ورزشــگاه )ســردار 
جهــان  نقــش  ســیرجان-  ســلیمانی 
اصفهــان - شــهدای فــولاد خوزســتان 
و آزادی تهــران( خبــر داده بــود امــا به 
ورزشــگاه ها  ایــن  کــه  می رســد  نظــر 
هــم مشــکلات ســخت افــزاری دارند و 
شــرایط بــرای حضــور هــواداران خانم 
نیســت.  مهیــا  ورزشــگاه ها  ایــن  در 
می گویــد:  خصــوص  ایــن  در  مهــدی 
»ورزشــگاه آزادی شــرایط حضور بانوان 
دســت  در  ورزشــگاه  ایــن  امــا  دارد  را 
از  فعــلاً  نمی توانیــم  و  اســت  تعمیــر 

ورزشــگاه   2 کنیــم.  اســتفاده  آزادی 
هــم  فــولاد  شــهدای  و  جهــان  نقــش 
کــه  دارنــد  ســخت افزاری  مشــکلات 
ایــن مشــکلات البتــه خیلی نیســت و 
بایــد برطــرف شــود. در حــال حاضــر 
رفــع  حــال  در  ورزشــگاه ها  مســئولان 
ورزشــگاه ها  بایــد  هســتند.  کمبودهــا 
را همــان گونــه کــه در  شــأن خانم هــا 

آمــاده کنیــم.« اســت، 
از  هــوادار  خانم هــای  حضــور  بحــث 
ســال ها پیــش مطــرح شــد امــا ایــن 
اتفــاق نیفتــاد تــا در آســتانه برگــزاری 
ایــن  مجــدداً  ســوم  و  بیســت  لیــگ 
موضوع مطرح شــود. مسئول برگزاری 
ایــن  بــه  پاســخ  در  لیــگ  مســابقات 
ســؤال که آیــا نمی شــد از ماه هــا پیش 
ورزشــگاه ها را آمــاده حضــور هــواداران 
خانم می کردیــد، می افزاید: »مالکیت 
ورزشــگاه ها در اختیــار ســازمان لیــگ 
از  تــا  نیســت  فوتبــال  فدراســیون  و 
ایــن  در  اقداماتــی  گذشــته  ماه هــای 
خصــوص انجام شــود و لیگ بــا تعویق 
یــک هفتــه ای مواجــه نشــود. بــه هــر 
حــال بحــث حضــور هــواداران خانم از 
چند ورزشــگاه آغاز می شــود و در ادامه 
به تمامی ورزشــگاه ها در سراســر ایران 

می رســد.«
او در پاســخ بــه ایــن ســؤال که آیــا قرار 
اســت هــواداران خانــم در لیگ هــای 
پایین تــر هــم حاضــر شــوند، می گوید: 
بــه  و  شــده  آغــاز  برتــر  لیــگ  از  »کار 
البتــه  می رســد.  پایین تــر  لیگ هــای 
بایــد بدانیم که بحث حضــور هواداران 

خانم به ورزشــگاه ها تنهــا فراهم کردن 
زیرساخت هایی همچون محل اسکان 
هــواداران، ســرویس های بهداشــتی و 
امکانات رفاهی در ورزشــگاه ها نیســت 
بلکــه بســیار گســترده تر اســت. مثــلاً 
باید برای این کار سامانه بلیت فروشی 
بــرای هــواداران خانــم راه اندازی شــود 
که البتــه در این خصــوص اقدام هایی 

صــورت گرفته اســت.«
بــا توجــه بــه اقدامــات صــورت گرفتــه 
نظــر  بــه  مربوطــه،  مســئولان  توســط 
می رســد کــه هــر چــه زودتــر شــرایط 
حضور خانم ها در تمامی ورزشگاه های 
کشــور فراهم شــود تــا هــواداران خانم 
حتــی در دورتریــن نقطــه کشــور هــم 
بتواننــد از نزدیــک بــه تماشــای لیــگ 
برتــر بنشــیند. مهــدی در واکنــش بــه 
ایــن ســؤال کــه آیــا در نیم فصــل دوم 
ورزشــگاه ها  تمامــی  در  می توانیــم 
شــاهد حضور هواداران خانم باشــیم، 
ایــن چنیــن پاســخ داد: »نمی تــوان در 
این خصــوص تاریــخ مشــخصی اعلام 
کــرد چــرا کــه ایــن موضــوع خــارج از 
حیطه کاری سازمان لیگ و فدراسیون 
فوتبال اســت و باید مالکان ورزشگاه ها 
شــرایط را مهیــا کنند تــا این اتفــاق در 
تمامی ورزشــگاه ها بیفتد امــا این نوید 
را می دهیــم کــه در کوتاه تریــن زمــان 
ممکــن این اتفــاق خواهــد افتــاد و در 
واقــع کارهایــی کــه برعهــده ســازمان 
لیــگ و فدراســیون فوتبــال اســت، در 
ســریعترین زمان ممکن انجام خواهد 

» . شد

صبـــح روز سه شـــنبه دهـــم مـــرداد ماه 
بـــود که خبـــر رســـید رئیس جمهـــور با 
استعفای سید حمید سجادی از سمت 
وزارت ورزش و جوانـــان موافقت کرده و 
کیومرث هاشـــمی به عنوان سرپرست 
این وزارتخانه انتخاب شـــده است. این 
تغییر در شـــرایطی رخ داد که ســـجادی 
که از شهریور ماه ۱۴۰۰ مسئولیت وزارت 
ورزش و جوانـــان را برعهده داشـــت، به 
دلیل آســـیبی که در ســـانحه هلیکوپتر 
در اســـفند ســـال گذشـــته بـــه او وارد 
شد، در شـــرایط جســـمی مناسبی قرار 
نداشـــت و در حال درمان بـــود. در این 
شرایط، او اســـتعفای خود را دوم مرداد 
به رئیس جمهـــور تقدیم کرد کـــه با آن 

شد. موافقت 

سه دهه مدیریت ورزش
اما هاشـــمی در شـــرایطی سرپرســـتی 
ورزش کشـــور را برعهـــده گرفتـــه کـــه 
از مدیـــران باســـابقه ورزش ایـــران به 
شـــمار مـــی رود کـــه حـــدود ۳۰ ســـال 
فعالیـــت  مختلـــف  بخش هـــای  در 
کـــرده اســـت. او کـــه متولـــد ۱۳۴۴ در 
ملایر و 58 ســـاله اســـت، پیش از این 

بـــه عنـــوان معـــاون ســـازمان تربیت 
بدنـــی، قائم مقـــام وزیـــر آمـــوزش و 
پـــرورش در دولـــت دهـــم و رئیـــس 
کمیته ملـــی المپیـــک ایران از ســـال 
۱۳92 تا ۱۳9۶ فعالیت کرده  اســـت. از 
جملـــه ســـمت های دیگـــر او می توان 
به معاونـــت تربیت بدنی شهرســـتان 
ملایر در ســـال های ۱۳۷۳ تـــا ۱۳۷۶، 
معـــاون مدیرکل تربیت بدنی اســـتان 
همـــدان در ســـال ۱۳۷۶، مدیـــرکل 
تربیـــت بدنـــی اســـتان همـــدان در 
ســـال های ۱۳۷۶ تـــا ۱۳۷9، معـــاون 
ســـازمان  اطلاعـــات  و  آمـــار  دفتـــر 
تربیت بدنی در ســـال ۱۳8۰، مدیرکل 
تربیـــت بدنـــی اســـتان یـــزد از ســـال 
۱۳8۱ تـــا ۱۳8۳، مدیـــرکل دفتـــر امور 
مشترک فدراســـیون ورزشی کشور در 
ســـال های ۱۳82 تا ۱۳8۴، دبیر هیأت 
مرکـــزی گزینـــش ســـازمان تربیـــت 
 ۱۳8۳ بدنـــی کشـــور در ســـال های 
تـــا ۱۳89، مدیـــرکل دفتـــر بازرســـی و 
پاسخگویی به شـــکایات تربیت بدنی 
کشور در ســـال ۱۳85، معاون سازمان 
و رئیس مرکز توســـعه ورزش قهرمانی 
کشور در ســـال ۱۳85 و رئیس شورای 
برون مـــرزی ســـازمان تربیـــت بدنـــی 
اشـــاره کرد. سرپرســـتی فدراســـیون 
بـــا  فوتبـــال، رئیـــس ســـتاد مبـــارزه 
دوپینـــگ کشـــور، دبیر شـــورای عالی 

المپیاد ورزش ایرانیان، نماینده ایران 
بـــرای شـــرکت در جلســـات کمیتـــه 
بین المللـــی ورزش و تربیـــت بدنـــی 
سازمان یونسکو در ســـال های ۱۳85 
تـــا ۱۳88 و قائم مقـــام وزیـــر در امـــور 
تربیـــت بدنـــی آمـــوزش و پـــرورش در 
ســـال ۱۳88 از دیگر ســـمت های وی 
بوده اســـت. هاشـــمی اســـفند ۱۳99 
نیـــز در انتخابات فدراســـیون فوتبال 
شـــرکت کرد که در نهایت در دور دوم 
رأی گیری نتوانســـت بر شـــهاب الدین 

عزیزی خـــادم چیره شـــود.

اقدامات دوران فعالیت
تدوین اساســـنامه فدراســـیون فوتبال 
از جملـــه برنامه هـــای عملیاتـــی او در 
دوران سرپرســـتی فدراســـیون فوتبال 
از اقداماتـــش در  اســـت. همچنیـــن 
وزارت آمـــوزش و پـــرورش، می تـــوان 
بـــه جذب و اســـتخدام ۱5 هـــزار معلم 
متخصـــص تربیـــت بدنی در سراســـر 
ح  طـــر هاشـــمی  بـــرد.  نـــام  کشـــور 
اجبـــاری کردن شـــنای کرال ســـینه در 
پایـــه ســـوم ابتدایی سراســـر کشـــور را 
راه انـــدازی کـــرد که طی ایـــن برنامه در 
یک ســـال تحصیلی حدود یک میلیون 
دانش آموز در سراســـر کشـــور شـــنای 
کـــرال ســـینه را بطـــور رایـــگان آموزش 

می دیدنـــد.

حضور بر مزار شهدا و عیادت از 
پیشکسوتان

هاشـــمی پس از مراســـم تودیع و معارفه 
کـــه سه شـــنبه در ســـالن همایش هـــای 
ســـاختمان وزارت ورزش و جوانان برگزار 
شـــد، در آغاز کار خـــود بر مزار شـــهدای 
گمنـــام حاضـــر شـــد. هاشـــمی در ادامه 
بـــه همـــراه غلامرضـــا نـــوروزی رئیـــس 
فدراســـیون پزشـــکی بـــه عیـــادت علی 
مرادی رئیس ســـابق وزنه برداری رفت که 
به دلیل نارســـایی قلبی در بیمارســـتان 
بســـتری بـــود. سرپرســـت وزارت ورزش 
و جوانـــان، همچنیـــن بـــه عیـــادت امیر 
غفرانـــی از قهرمانـــان و مدیـــران ســـابق 
ورزش کشـــور رفـــت. غفرانـــی در جـــام 
جهانـــی کشـــتی آزاد در ســـال ١٩٩٢ در 
روســـیه در وزن ۱۰۰ کیلوگـــرم عضـــو تیم 
ملـــی بود کـــه با تیم ایـــران بـــه قهرمانی 
جهان رســـید. او که سابقه نایب رئیسی 
فدراســـیون کشـــتی و مدیرکلی ورزش و 
جوانان اســـتان البـــرز را در کارنامه دارد، 
به دلیل جراحی بســـتری است. هاشمی 
همچنین بـــا حضـــور در منـــزل محمود 
رشیدی از پیشکســـوتان ورزش کشور، از 
او عیـــادت کرد. در این دیدار هاشـــمی با 
تقدیر از تلاش ها و زحمات رشـــیدی طی 
ســـالیان متمادی در زمان مدیرکلی او در 
استان های هرمزگان، ملایر، مرکزی و... 

بـــرای او آرزوی ســـلامتی کرد.

کیومرث هاشمی چگونه سرپرست وزارت ورزش و جوانان شد؟

مدیری با 30 سال حضور در ورزش
ساختمان سئول

عیادت کیومرث هاشمی از علی مرادی رئیس سابق فدراسیون وزنه برداری

استارت لیگ با هواداران خانم در سیرجان
مهدی: در کوتاه ترین زمان، هواداران خانم را در تمامی ورزشگاه ها خواهیم داشت

لیگ برتر

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار

سازمان لیگ فوتبال در خصوص اعلام مبلغ قرارداد بازیکنان باشگاه های لیگ برتری از سوی این سازمان، توضیحاتی را 
ارائه کرد. سازمان لیگ اعلام کرد: »در ابتدا باید اعلام کنیم هنوز مبالغ قراردادها از سوی تیم های لیگ برتری به صورت 
کامل اعلام نشده است و باشگاه ها برای انجام این کار تا یکشنبه فرصت دارند. همچنین هیچ جمع بندی و اعلامی از سوی 
سازمان لیگ نیز در خصوص مبلغ قراردادهای تیم های لیگ برتری انجام نشده و شایعات منتشر شده در این خصوص از 
سوی رسانه های نامعتبر خارجی گمانه زنی و شایعه است. لازم به ذکر است، از نظر قانونی انتشار مبالغ قراردادها مجاز نیست 
 و اخباری که برخی رسانه ها، در این خصوص مطرح می کنند، غیرواقعی است.«

سازمان لیگ: انتشار مبلغ قرارداد بازیکنان مجاز نیست

راه ورود VAR به ایران پیدا شده است

تاج: رونالدو را هم بیاوریم، خیلی رشد نمی کنیم
مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال دیروز میهمان برنامه »ورزش و مردم« بود 
و در این برنامه درخصوص مســائل روز فوتبال صحبت کرد. او در مورد ارائه مجوز 
حرفه ای به باشگاه ها گفت: »در لیگ برتر ۱۳ باشگاه دولتی داریم که با ارفاق به ۶ 
باشگاه مجوز حرفه ای دادیم. تیمی که به رتبه چهاردهم لیگ برتر می رسد، ممکن 
اســت ســال بعد قهرمان شــود و در لیگ قهرمانان آســیا شــرکت کند. پس همه 
باشگاه ها باید مجوز حرفه ای بگیرند. رقابت تیم 25 میلیاردی با تیم ۴۰۰ میلیاردی، 

مانند رقابت پراید و بنز است و باشگاه متصل جلو می زند.«
تاج در مورد سرمایه گذاری سرشار عربستان در بخش فوتبال با جذب ستاره های 
بزرگ جهان تصریح کرد: »من با رئیس فدراســیون عربســتان رفیق هستم. آنها 
گردشگری و سینمای خودشان را هم توسعه می دهند و پول گنده ای را در ورزش و 
صنایع دیگر هزینه می کنند. عربستانی ها می خواهند نسبت به نفت بی نیاز شوند 
که این موضوع برای ما عملیاتی نیست. توسعه ساختنی است و خریدنی نیست. 
اگر رونالدو را به ایران بیاوریم، فوتبال ما خیلی رشــد نمی کند. آنها بهترین مربی 
دنیا یعنی مورینیو را به عنوان اســتعدادیاب جذب کرده اند. اگر خود عربستان به 
ایران بیاید، باز هم می بازد! با این حال لیگ قهرمانان آســیا محل تقابل پول ها و 
قدرت هاســت. ما هم تنها نیستیم و کشورهای قطر، ازبکستان و عراق، فوتبال را 
مانند ما اداره می کنند.« تاج با اشــاره به وضعیت ورود پروژه کمک داور ویدیویی 
)VAR( به کشورمان عنوان کرد: »با اینفانتینو صحبت کردیم و مبلغ سه میلیون 
یورو پروژه »فوروارد« دو سال گذشته، احتمالاً در پروژه کمک داور ویدیویی هزینه 
می شود. از پنج شــرکت مدنظر فیفا برای سیستم VAR، یک شرکت اسرائیلی و 
یک شــرکت امریکایی بود. یک شــرکت هم در امریکا ثبت شــده و کارهای لازم را 
برای شــرکت ABS انجام دادیم. شیطنتی از داخل کشور انجام و گفته شد بیش 
از ۱2 درصد دستگاه های VAR، متعلق به کشور امریکاست. طبق قوانین تحریم ها 
ورود محصولاتی که بیش از ۱2 درصد تجهیزات آن امریکایی باشد، ممنوع است. 

به هر حال راه ورود VAR به ایران پیدا شده است.«

پول من را نمی دهند، می گویند فسخ هم نکرده ایم

 هاشمیان به تاج: شما که زرنگ هستید، 
چرا با ویلموتس این کار را نکردید؟

وحید هاشــمیان که یکــی از مربیان تیم ملی در زمان مــارک ویلومتس و دراگان 
اســکوچیچ بود، پس از مدت ها که تغییرات نیمکت ایــران می گذرد، به انتقاد از 
فدراسیون فوتبال پرداخت. این مهاجم تیم ملی در جام جهانی 2۰۰۶ که با یکی 
از برنامه های ورزشــی تلویزیون گفت و گــو می کرد، درمورد وضعیــت قرارداد خود 
با فدراســیون فوتبال، گفت: »به این دلیل که تیم ملی ایران دســت کم به منافع 
شخصی من ارجحیت داشــت، در آن زمان کوتاه باقی مانده تا جام جهانی سعی 
کردم، هیچ حاشیه ای درست نکنم. برخلاف میل خود به خاطر منافع تیم ملی به 
این تصمیم فدراسیون احترام گذاشتم که این امر نه از روی ترس بود، نه وابستگی 
یا هر چیز دیگری. چهار بار به تاج نامه نوشتم که جواب من را نداد. دو بار به هیأت 

رئیسه فدراسیون نامه و ایمیل زدم. سه مرتبه به هدایت ممبینی پیام دادم.«
او ادامــه داد: »خودتــان می دانید ویلموتس به خاطر آن قرارداد فاجعه بار، کمتر از 
۴۰ روز کار مفید داشت اما چهار و نیم میلیون یورو گرفت. آیا وحید هاشمیان که 
دریافت کردن حقوق اولش، 2۴ ماه طول کشــید اما پای کار ایســتاد، اگر پاداش 

نگرفــت، باید جزا هــم ببیند؟ به خاطر صعــود به جام 
جهانــی مجازات شــدیم. مــن، کریم باقــری، مهرداد 
خانبان و علی اصغر قربانعلی پور به عنوان چهار عضو 

ایرانی کادر فنی اسکوچیچ پاداش صعود نگرفتیم. اگر 
خارجی ها گرفته اند، حق شان بوده است اما کادر ایرانی 

هیچ پاداشی که نگرفت.«
هاشمیان با اشاره به بی توجهی و فسخ شدن قراردادش 
توســط فدراســیون فوتبال عنــوان کرد: »فســخ کردن 
قرارداد به این شکل نیست که باید مربی را دعوت کنید 
بــا او صبح کنیــد و برکنار کنیــد و نفر بعــدی را بیاورید. 
چنــد وقــت پیــش وکیل مــن با مســئولان فدراســیون 

فوتبال جلســه ای را داشــته و اعلام کرده وضعیت وحید 
را مشخص کنید. من به فدراسیون پیشنهاد دادم پولی 
را کــه قرار اســت به من بدهیــد را از فیفا به من بدهید، 
چرا که اگر پول ایرانی به من می دادند، باید آن را تبدیل 

می کردم و به آلمان می آوردم تا بتوانم زندگی خودم را 
بگذرانم. فدراســیون هم در خصــوص این موضوع 

اعلام کــرد که ما می توانیم پول تــو را از طریق فیفا 
پرداخت کنیم. بعــد از آن هم نبی دوباره به وکیل 
من گفته است که ما اصلاً قرارداد هاشمیان را فسخ 

نکرده ایم. من اصلاً متوجه این رفتارها نمی شوم. نبی 
بعد از گذشت همه این موارد در یک پیام صوتی که برای 
من ارسال کرده بود از من عذرخواهی کرد. اما حرف من 

این اســت که آقای نبی و آقای تاج شــما که زرنگ هستید، 
چرا با ویلموتس این کار را نکردید؟ یک میلیارد و ۳۰۰ تومان 

من زیاد بود یا ۴ میلیون و 5۰۰ هزار یورو ویلموتس؟ «


